

IN THE MATTER OF: Manitoba Hydro's 2012/13 and 2013/14 General Rate Application

**AFFIDAVIT OF PUBLICATION & SERVICE
OF REMINDER NOTICE OF PUBLIC HEARING**

MANITOBA HYDRO LAW DEPARTMENT

22nd floor - 360 Portage Avenue
WINNIPEG, Manitoba
R3C 0G8

ODETTE FERNANDES

Telephone No. (204) 360-3633
ofernandes@hydro.mb.ca

IN THE MATTER OF: Manitoba Hydro's 2012/13 and 2013/14 General Rate Application

AFFIDAVIT OF PUBLICATION AND SERVICE

I, NATALIA GIRALDO-GOMEZ, of the City of Winnipeg, in the Province of Manitoba,
Regulatory Coordinator,

MAKE OATH AND SAY THAT:

1. I am a Regulatory Coordinator employed by Manitoba Hydro and as such have personal knowledge of the facts and matters hereinafter deposed to by me.
2. Attached hereto and marked as Exhibit "A" to this my affidavit is The Public Utilities Board Reminder Notice of Public Hearing ("Notice").
3. Attached hereto and marked as Exhibit "B" to this my affidavit is a list of the newspapers in which the aforementioned Notice was published. Manitoba Hydro will retain on file the tear sheets as proof of publication.
4. Attached hereto and marked as Exhibit "C" to this my affidavit is the French translation of the Notice which was published in La Liberté on Wednesday, November 28, 2012. Manitoba Hydro will retain the tear sheet as proof of publication.

SWORN BEFORE ME at the City of)
Winnipeg, in the Province of Manitoba)
this 29th day of November, 2012.)


_____)

A Notary Public in and for
the Province of Manitoba



Natalia Giraldo-Gomez

Reminder Notice of Public Hearing

APPLICANT:

MANITOBA HYDRO

APPLICATION:

2012/13 & 2013/14 GENERAL RATE APPLICATION

By Notice of Application and Pre-Hearing Conference dated July 9, 2012, the public was advised that Manitoba Hydro has applied to The Public Utilities Board (Board) of Manitoba for approval of new electricity rates.

Manitoba Hydro's Application includes requests for the following:

1. Approval of a 3.5% increase in General Consumers' revenue, effective April 1, 2013, sufficient to generate additional revenue of \$47 million in fiscal year 2013/14.

Should Manitoba Hydro's Application for a 3.5% increase in General Consumers' revenue be approved, the individual components within the rate structure are proposed to change as depicted in the table below. For most rate classes, proposed increases to Energy Charges are greater than 3.5%; however, as proposed, for all classes, the Demand Charge remains unchanged and the Basic Monthly Charge (with the exception of the GS Small Class) remains unchanged. The overall effect is that class average proposed increases are all 3.5%.

Rate Class & Components within Rate Structure	Current Rate	Proposed Rate	% Increase
Residential Class			
Basic Monthly Charge:	\$6.85	\$6.85	0.0%
Energy Charge (per kWh):	6.94¢	7.202¢	3.8%
GS Small & Medium Classes			
Basic Monthly Charge (GS Small):			
• Single Phase:	\$18.55	\$19.21	3.6%
• Three Phase:	\$26.15	\$27.08	3.6%
Basic Monthly Charge (GS Medium):	\$27.60	\$27.60	0.0%
Energy Charge (per kWh):			
• First 11,000 kWh:	7.29¢	7.547¢	3.5%
• Next 8,500 kWh:	5.06¢	5.243¢	3.6%
• Balance of kWh:	3.34¢	3.538¢	5.9%
Demand Charge (per kVA; Over 50 kVA):	\$8.55	\$8.55	0.0%
GS Large 750V - 30Kv Class			
Energy Charge (per kWh):	3.14¢	3.311¢	5.4%
Demand Charge (per kVA):	\$7.26	\$7.26	0.0%
GS Large 30kV - 100kV Class			
Energy Charge (per kWh):	2.92¢	3.068¢	5.1%
Demand Charge (per kVA):	\$6.21	\$6.21	0.0%
GS Large >100kV Class			
Energy Charge (per kWh):	2.83¢	2.963¢	4.7%
Demand Charge (per kVA):	\$5.53	\$5.53	0.0%

2. Approval to maintain in current rates and finalization of, the 1% interim rate that arose from Order 5/12 wherein the Board reduced and finalized the April 1, 2010 rate increase at 1.9% as opposed to the 2.9% that was previously approved on an interim basis. This 1% interim rate has continued to be billed to customers and has accrued approximately \$12 million per year in a deferral account. Manitoba Hydro requests the total forecast accrued balance of the deferral account of approximately \$35 million be included in 2012/13 revenues of Manitoba Hydro;
3. Final approval of the 2.0% interim rate increase granted effective April 1, 2012 and currently in the rates billed to customers;
4. Final approval of the 2.5% interim rate increase granted effective September 1, 2012 and currently in the billed rates to customers. Manitoba Hydro is also seeking final approval of any other interim rate Orders issued subsequent to the filing of the Application and prior to the conclusion of this proceeding;
5. Approval of the proposed modifications to the Terms and Conditions of the Surplus Energy Program (SEP) and final approval of all interim ex parte SEP Orders issued since January 17, 2012 as well as any additional interim ex parte SEP rate Orders issued prior to the Board's final Order in this matter;

6. Approval of the proposed modifications to the Curtailable Rate Program (CRP) and final approval of interim ex parte Order 52/12 as well as any additional interim ex parte CRP rate Orders issued prior to the Board's final Order in this matter;
7. Final approval of existing Diesel Zone interim Orders 17/04, 46/04, 159/04, 176/06, 1/10, 134/10, 1/11 and 148/11. Manitoba Hydro is also seeking final approval of the 6.5% interim rate increase, granted effective September 1, 2012, on the full cost portion of the rate applicable to General Service and Government customers in four remote communities served by Diesel Generation.

For a typical Residential customer, without electric space heat using an average of 1000 kilowatt-hours (kWh) per month, the proposed April 1, 2013 rate change, if approved by the Board, will result in a monthly bill increase of \$2.62 or 3.4%. A residential customer with electric space heat, using an average of 2000 kWh a month will see an increase of \$5.24 or 3.6% per month commencing April 1, 2013.

Based on the proposed April 1, 2013 rates, General Service customers will experience increases ranging from 2.3% to 4.4% depending on monthly consumption, load factor and/or voltage level served.

PARTICULARS OF APPLICATION:

Full particulars of this Application can be obtained by interested parties from:

Manitoba Hydro
 Attention: Ms. Patti Ramage
 360 Portage Avenue
 Winnipeg, MB R3C 0G8
 Phone: 204-360-3946
 (collect calls accepted)
 pjramage@hydro.mb.ca

The Public Utilities Board
 Attention: Mr. H. M. Singh, Secretary
 400 - 330 Portage Avenue
 Winnipeg, MB R3C 0C4
 Phone: 204-945-2638
 Toll free: 1(866)854-3698
 publicutilities@gov.mb.ca

An electronic version of the Application is located at http://www.hydro.mb.ca/regulatory_affairs/electric/gra_2012_2013/index.shtml

VARIATION:

Upon an application to it, the Board may make an Order granting the whole or part only of the Application, or may grant such further or other relief in addition to, or in substitution for, that applied for, as fully and in all respects as if the Application had been for such partial, or further or other relief.

PUBLIC HEARINGS:

Following a Pre-Hearing Conference held by the Board on July 26, 2012, the Board issued Order 98/12 setting out a schedule for the orderly exchange of information with respect to Manitoba Hydro's General Rate Application. The public hearing to consider these matters has been scheduled to commence Monday, December 10, 2012 at 9:00 am.

The hearing will be held at the Board's offices, 400-330 Portage Avenue, Winnipeg.

PARTICIPATION:

In accordance with the Notice of Application and Pre-Hearing Conference published on or about July 14, 2012, parties wishing to fully participate in the examination of witnesses, production of evidence and submissions and final argument must have registered with the Board by July 24, 2012.

Parties wishing to either submit a written brief or express oral comments to the Board, but not wishing to participate in the proceedings in their entirety are denoted as being presenters. Such parties should submit their written brief or advise the Secretary of the Board of an intention to appear at the public hearing as soon as possible and no later than one week prior to the start of the hearing. Persons wishing to address the hearing in French are required to notify the Board's Secretary on or before December 3, 2012.

PROCEDURE:

The Board's Rules of Practice and Procedure (Rules) apply to the conduct of the hearing. All interveners should familiarize themselves with the Rules, which can be seen at the Board's website www.pub.gov.mb.ca or obtained on request to the Board, by either emailing (publicutilities@gov.mb.ca), writing or calling the Board Secretary (204-945-2638 or 1(866)854-3698, toll free).

DATED this 15th day of November, 2012.

H. Singh
 Secretary
 The Public Utilities Board



Five days notice required.



Wheelchair access is available.

400 - 330 Portage Avenue
 Winnipeg, Manitoba
 R3C 0C4
www.pub.gov.mb.ca



This is exhibit " A " referred to in
 the Affidavit of NATALIA
GIRALDO-GOMEZ affirmed/
 sworn before me this 29th
 day of NOVEMBER A.D. 20 12

Odette Fernandes
 A NOTARY PUBLIC IN AND FOR THE
 PROVINCE OF MANITOBA


Newspaper Publications

Winnipeg Free Press
Winnipeg Sun
Brandon Sun
Portage Daily Graphic
La Liberté
The Lance
The Herald
Metro One
The North Times
Sou' Wester
Thompson Citizen
Thompson Nickel Belt News
Winnipeg River Echo
Snow Lake Underground Press
Morris Mirror
Manitoba Cooperator
Altona R.R. Valley Echo
Beausejour Review
Carman Valley Leader
Interlake Spectator
Lac Du Bonnet Leader
Morden Times
Selkirk Journal
Stonewall Argus/Teulon Times
Central Plains Herald Leader
Winkler Times
Steinbach Carillon
Swan River Star & Times
Headingly Headliner
Selkirk Record
Stonewall Tribune
Winkler Morden Voice
Brandon Wheat City News
Deloraine Times & Star
Melita New Era
Neepawa Press
Reston Recorder
Souris Plaindealer

Virden Empire Advance
Baldur Glenboro Gazette
Beausejour Clipper Weekly
Boissevain Recorder
Carberry News-Express
Cartwright South MB Review
Crossroads this Week
Dauphin Herald
Emerson Southeast Journal
Grandview Exponent
Killarney Guide
Manitou Western Canadian
Minnedosa Tribune
Neepawa Banner
South Mountain Press
Pilot Mound Sentinel Courier
Roblin Review
Russell Banner
The Pas Opasquia Times
Treherne Times
Flin Flon Reminder
Rivers Banner

November 22 (1)
November 24 (2)
November 25 (1)
November 26 (45)
November 28 (9)
November 29 (1)
November 30 (1)

This is exhibit " B " referred to in
the Affidavit of NATALIA
GIRALDO-GOMEZ affirmed/
sworn before me this 29TH
day of NOVEMBER A.D. 20 12


Odette Fernandes
A NOTARY PUBLIC IN AND FOR THE
PROVINCE OF MANITOBA

Avis de rappel d'audience publique

DEMANDEUR :

MANITOBA HYDRO

DEMANDE :

DEMANDE D'APPROBATION DES TARIFS GÉNÉRAUX EN 2012-2013 ET EN 2013-2014

Un avis de demande et de réunion préparatoire daté du 9 juillet 2012 informait la population de la demande soumise par Manitoba Hydro à la Régie des services publics du Manitoba (la « Régie ») afin de faire approuver de nouveaux tarifs d'électricité.

La demande de Manitoba Hydro porte sur les éléments suivants :

1. L'approbation d'une augmentation de 3,5 % des recettes générales provenant des consommateurs à partir du 1^{er} avril 2013, suffisante pour générer des recettes de 47 millions de dollars pour l'exercice 2013-2014.

Si la demande de Manitoba Hydro visant l'augmentation de 3,5 % des recettes générales provenant des consommateurs était approuvée, les composantes individuelles à l'intérieur de la structure tarifaire subiraient les changements proposés indiqués dans le tableau ci-dessous. Pour la plupart des catégories tarifaires, les augmentations proposées aux frais de consommation sont supérieures à 3,5 %; cependant, tels que proposés, pour toutes les catégories, les frais de puissance demeurent inchangés et la redevance mensuelle de base (à l'exception de celle de la catégorie du service général - faible puissance) demeure inchangée. Globalement, les augmentations proposées pour toutes les catégories donnent une augmentation moyenne de 3,5 %.

Catégorie tarifaire et composantes à l'intérieur de la structure tarifaire	Tarif actuel	Tarif proposé	Augmentation (%)
Catégorie résidentielle			
Redevance mensuelle de base :	6,85 \$	6,85 \$	0,0 %
Frais de consommation (par kWh) :	6,94 ¢	7,202 ¢	3,8 %
SG - Catégories faible et moyenne puissance			
Redevance mensuelle de base (SG - faible puissance)			
• monophasé :	18,55 \$	19,21 \$	3,6 %
• triphasé :	26,15 \$	27,08 \$	3,6 %
Redevance mensuelle de base (SG - puissance moyenne) :	27,60 \$	27,60 \$	0,0 %
Frais de consommation (par kWh)			
• les 11 000 premiers kWh :	7,29 ¢	7,547 ¢	3,5 %
• les 8 500 prochains kWh :	5,06 ¢	5,243 ¢	3,6 %
• le reste des kWh :	3,34 ¢	3,538 ¢	5,9 %
Frais de puissance (par kVA; plus de 50 kVA) :	8,55 \$	8,55 \$	0,0 %
SG - grande puissance - Catégorie 750 V - 30 kV			
Frais de consommation (par kWh) :	3,14 ¢	3,311 ¢	5,4 %
Frais de puissance (par kVA) :	7,26 \$	7,26 \$	0,0 %
SG - grande puissance - Catégorie 30 kV - 100 kV			
Frais de consommation (par kWh) :	2,92 ¢	3,068 ¢	5,1 %
Frais de puissance (par kVA) :	6,21 \$	6,21 \$	0,0 %
SG - grande puissance - Catégorie - Plus de 100 kV			
Frais de consommation (par kWh) :	2,83 ¢	2,963 ¢	4,7 %
Frais de puissance (par kVA) :	5,53 \$	5,53 \$	0,0 %

2. L'approbation du maintien des tarifs courants et de la finalisation de la hausse provisoire de 1 % des tarifs qui découle de l'ordonnance n° 5/12, dans laquelle la Régie a réduit et finalisé la hausse des tarifs du 1^{er} avril 2010 à 1,9 %, au lieu de la hausse de 2,9 % antérieurement approuvée sur une base provisoire. La hausse provisoire de 1 % a continué d'être facturée aux abonnés et a permis l'accumulation d'un montant approximatif de 12 millions de dollars par année dans un compte de report. Manitoba Hydro demande que le total du solde accumulé prévu d'environ 35 millions de dollars du compte de report soit inclus dans les recettes de l'entreprise pour 2012-2013;
3. L'approbation finale d'une augmentation provisoire de 2,0 % des tarifs accordée et mise en vigueur le 1^{er} avril 2012, et qui fait partie des tarifs facturés aux abonnés à l'heure actuelle;
4. L'approbation finale de l'augmentation provisoire des tarifs de 2,5 % accordée et entrée en vigueur le 1^{er} septembre 2012, et qui fait partie des tarifs facturés aux abonnés à l'heure actuelle. Manitoba Hydro demande également l'approbation finale de toute autre ordonnance provisoire portant sur les tarifs émise après le dépôt de la demande et avant la conclusion de la présente demande;
5. L'approbation des modifications proposées aux conditions générales du Programme d'énergie excédentaire et l'approbation finale de toutes les ordonnances ex parte provisoires portant sur les tarifs relatifs au Programme d'énergie excédentaire émises depuis le 17 janvier 2012 ainsi que de toute ordonnance ex parte provisoire additionnelle portant sur les tarifs relatifs au Programme d'énergie excédentaire émise avant la publication de l'ordonnance finale de la Régie à cet égard;

6. L'approbation des modifications proposées au Programme de tarifs pour service interruptible, et l'approbation finale de l'ordonnance ex parte provisoire 52/12 ainsi que de toute ordonnance ex parte provisoire additionnelle portant sur les tarifs relatifs au Programme de tarifs pour service interruptible émise avant la publication de l'ordonnance finale de la Régie à cet égard;
7. L'approbation finale des ordonnances provisoires 17/04, 46/04, 159/04, 176/06, 1/10, 134/10, 1/11 et 148/11 visant les zones pour lesquelles l'électricité est produite à partir du diésel. Manitoba Hydro demande également l'approbation finale de l'augmentation provisoire de 6,5 % accordée et entrée en vigueur le 1^{er} septembre 2012 sur la partie du tarif correspondant au coût total, applicable au service général et aux services gouvernementaux dans quatre collectivités éloignées qui dépendent de la production de l'électricité à partir du diésel.

Si elles sont approuvées par la Régie, les modifications proposées des tarifs qui entrèrent en vigueur le 1^{er} avril 2013 se traduiraient par des augmentations de 2,62 \$ ou 3,4 % de la facture mensuelle d'un abonné résidentiel type qui n'utilise pas d'appareils de chauffage des locaux électriques, et dont la consommation moyenne est de 1 000 kilowattheures par mois. L'augmentation de la facture mensuelle d'un abonné résidentiel qui utilise des appareils de chauffage des locaux électriques et dont la consommation moyenne est de 2 000 kilowattheures par mois se chiffrera à 5,24 \$ ou 3,6 % dès le 1^{er} avril 2013.

L'augmentation des factures des abonnés du service général, selon les tarifs prévus à compter du 1^{er} avril 2013, varieront de 2,3 à 4,4 % en fonction de leur consommation mensuelle, de leur facteur de charge ou du niveau de tension auquel ils sont alimentés, ou d'une combinaison de ces facteurs.

PRINCIPAUX POINTS DE LA DEMANDE :

Pour obtenir tous les détails de la demande, les parties intéressées peuvent communiquer avec les personnes suivantes :

Manitoba Hydro À l'attention de M ^{me} Patti Ramage 360, avenue Portage Winnipeg MB R3C 0G8 Téléphone : 204 360-3946 (appels à frais virés acceptés) pjramage@hydro.mb.ca	Régie des services publics À l'attention du secrétaire, M. H. Singh 330, avenue Portage, bureau 400 Winnipeg MB R3C 0C4 Téléphone : 204 945-2638 Appels sans frais : 1 866 854-3698 publicutilities@gov.mb.ca
--	---

Il est possible de consulter une version électronique de cette demande à l'adresse http://www.hydro.mb.ca/regulatory_affairs/electric/gra_2012_2013/index.shtml.

MODIFICATIONS :

La Régie peut délivrer une ordonnance au sujet de toute demande qui lui est soumise et répondre à cette dernière en totalité ou en partie. Elle peut ajouter des conditions à la demande ou les modifier, d'une manière complète et sous tous leurs aspects, comme si la demande originale comprenait de tels ajouts ou modifications.

AUDIENCE PUBLIQUE :

À la suite d'une réunion préparatoire organisée par la Régie le 26 juillet 2012, cette dernière a délivré l'ordonnance n° 98/12 qui établit un horaire pour faciliter l'échange ordonné de renseignements au sujet de la demande d'approbation de tarifs généraux de Manitoba Hydro. L'audience publique qui portera sur ces questions commencera le lundi 10 décembre 2012 à 9 h.

L'audience se déroulera aux bureaux de la Régie à Winnipeg, situés au 330, avenue Portage, pièce 400.

PARTICIPATION :

Conformément à l'avis de demande et de réunion préparatoire publié vers le 14 juillet 2012, les parties qui souhaitent participer à part entière à l'interrogation des témoins, ainsi qu'à la soumission de preuves, d'observations et de conclusions finales, devaient s'inscrire auprès de la Régie au plus tard le 24 juillet 2012.

Les parties qui souhaitent présenter un mémoire écrit ou communiquer leur point de vue à la Régie de vive voix sans participer à tout le processus sont connues sous le nom de présentateurs. Elles devraient soumettre leurs mémoires ou informer le secrétaire de la Régie de leur intention de se présenter à l'audience publique le plus tôt possible et, au plus tard une semaine avant le début de l'audience. Les personnes qui souhaitent intervenir en français à la réunion préparatoire doivent en informer le secrétaire de la Régie au plus tard le 3 décembre 2012.

PROCÉDURES :

La Régie a adopté des règles de pratique et de procédure qui s'appliquent à la tenue de l'audience. Tous les intervenants doivent se familiariser avec les exigences des Règles. On peut consulter les règles sur le site Web de la Régie à l'adresse www.pub.gov.mb.ca ou en obtenir un exemplaire en communiquant avec la Régie par écrit, par courriel (publicutilities@gov.mb.ca) ou par téléphone (945-2638 ou sans frais le 1 866 854-3698).

FAIT le 15 novembre 2012.

Le secrétaire de la Régie des services publics,
H. Singh

bureau 400
330, avenue Portage
Winnipeg (Manitoba)
R3C 0C4
www.pub.gov.mb.ca



Donner cinq jours de préavis.



Salle accessible aux fauteuils roulants.

This is exhibit "C" referred to in
the Affidavit of NATALIA
GIRALDO-GOMEZ affirmed/
sworn before me this 29th
day of NOVEMBER A.D. 20 12

Odette Fernandes
A NOTARY PUBLIC IN AND FOR THE
PROVINCE OF MANITOBA